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Velimatti Kankaanpää, Muoti- ja urheilukauppa ry  
Veijo Karjala, Stark Suomi 
Timo Kivi, KESKO 
Suvi Kuutti, Lidl Suomi ky 
Eeva Siirama, Stockmann 
Aku Turppo, Sailab - MedTech Finland ry 
 

 Terhi Kuljukka-Rabb, Kaupan liitto (siht.) 
  
 
 
 
KÄSITELLYT ASIAT 
 
Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen. 
Sihteeri muistutti kilpailulainsäädännön noudattamisesta. Kaupan liiton ohjeet 
kilpailulainsäädännön noudattamisesta liiton järjestämissä kokouksissa toimitetaan 
osallistujille joka kerta yhdessä kokousagendan kanssa.  
Pidettiin esittelykierros ja toivotettiin uudet tai ensi kertaa kokoukseen osallistuneet 
jäsenet, Wai Ingström ja Eeva Siirama lämpimästi tervetulleiksi mukaan valiokunnan 
toimintaan.  
 

Edellisen kokouksen muistio 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio muutoksitta. 

 
Terveiset kosmetiikkalainsäädännön toimeenpanon ja valvonnan Tukes-tapaamisesta  

Kosmetiikka- ja hygieniateollisuus ry:n edustajat ja Kaupan liitto sekä muutama jäsenyritys 
molemmista tapasivat Tukesin kemikaaliyksikön johtajan ja kosmetiikkavalvontaa tekeviä 
henkilöitä 10.6. Valiokunnan yrityksiä edustivat puheenjohtaja Satu N-R ja Mikko K.  
Tapaaminen oli keskusteleva ja hyvähenkinen. Puhuimme erityisesti 
pakkausmerkintävaatimusten haasteista teollisuudelle ja kaupalle. Viranomaisille kuvattiin 
muutosprosessia ja nykyajan hankintakanavien kirjoa. Digitalisaatiosta odotetaan osittaista 
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helpotusta merkintöjen suhteen meneillään olevan EU:n kosmetiikka-asetuksen tarkastelun 
ja Green dealin tavoitteiden ja toimenpiteiden toteuttamisen myötä. 
Tavoitteena on luoda säännöllinen keskusteluyhteys Tukesiin kosmetiikka-asioissa, ja 
seuraavasta palaverista onkin sovittu tammikuulle 2023. 

 
Kokemustenvaihtokierros 

Esiin nousi toistuvat haasteet viranomaisten, Tulli ja Tukes, kanssa. Heillä kestää vireillä 
olevien valvonta-asioiden käsittely yrityksen näkökulmasta piinallisen kauan. Lopullisia 
ratkaisuja odotellessa tavaraa ei saada myyntiin ja kokonaiset kampanjat ovat joskus 
uhattuna. Periaatteessa pitkät viiveet voivat vaarantaa yritysten tasapuolisen kohtelun ja 
oikeusturvan, eikä viranomainen tunnu ymmärtävän taloudellisia seurauksia. Hallintolain 
vaatimus asian käsittelystä ilman aiheetonta viivytystä tuntuu unohtuneen. Todettiin, että 
”kohtuullinen aika” pitäisi määritellä tarkemmin ja sen näkyä viranomaisten käytännön 
työssä. 
Haasteet SYNKKA-tuotetiekannan sisältämän tiedon laadun suhteen tulivat esiin 
puhuttaessa käyttöturvallisuustiedotteiden päivittämisestä. Haasteena on saada tarvittava 
tieto tavarantoimittajilta, ja vielä SYNKKAan oikein kirjattuna. Keskusteltiin, että GS1:llä voi 
olla tulevien laajenevien tuotetietovaatimusten yhteydessä nykyistä merkittävämpi rooli. 
Kehittämistarpeista pitää viedä viestiä GS1 Finlandin omistajien suuntaan – kaupan puolella 
se on PTY. 
Todettiin, että EU:n tekstiilistrategia tulee vaikuttamaan moniin ja moneen eri 
lainsäädäntöön. Tällä hetkellä tekstiilien kannalta haasteita tuo erityisesti ns. SCIP-
ilmoitusvelvollisuus. 
Todettiin, että SUP-direktiivin tulkinnat ja toimeenpano on edelleen ongelmallista ja 
variaatiota tulkinnoissa on edelleen jäsenmaiden välillä. 
Terveysteknologian toimiala on julkaissut keskeiset näkemyksensä ympäristö-, kemikaali- ja 
vastuullisuussääntelyyn. Niihin voi tutustua täällä: 
https://www.sailab.fi/uutiset/2022/09/terveysteknologian-ja-terveydenhuollon-
erityispiirteet-huomioitava-ymparisto-ja-kemikaalisaantelyssa/  
 

Viranomaisyhteyksien ja -yhteistyön kehittäminen 
Aihetta sivuttiin jo kosmetiikkavalvonnasta puhuttaessa, mutta yleisemminkin useita 
Tukesin valvottavana olevia lainsäädäntökokonaisuuksia tuntuu vaivaavan ainakin 
resurssipula, joka näkyy yrityksille mm. hitautena käsittelyssä olevien asioiden hoidossa.  
Riittävien resurssien turvaaminen, uusien asiantuntijoiden perehdyttäminen ja 
yhteistyökäytäntöjen hiominen viranomaisten välillä, erityisesti Tulli ja Tukes, voisi 
sujuvoittaa toimintaa. Riittävien resurssien ja asiantuntemuksen ylläpidon tärkeydestä tulee 
jatkossakin aina relevanteissa yhteyksissä muistuttaa. Säännöllisiä tapaamisia Tukesin 
asiantuntijoiden ja johdon kanssa, myös yhdessä yritysten kanssa, kannattaa jatkaa. 
 

Ajankohtaista lainsäädännöstä 
Lainsäädäntöasiat käytiin läpi liitteenä olevan esityksen mukaisesti. Keskustelua herätti 
erityisesti elokuun lopussa julkaistu komission ehdotus mikromuovirajoitukseksi. 
Ehdotetussa muodossaan se tuntuu hankalalta toimeenpanna ja valvoa käytännössä. Jopa 

https://www.sailab.fi/uutiset/2022/09/terveysteknologian-ja-terveydenhuollon-erityispiirteet-huomioitava-ymparisto-ja-kemikaalisaantelyssa/
https://www.sailab.fi/uutiset/2022/09/terveysteknologian-ja-terveydenhuollon-erityispiirteet-huomioitava-ymparisto-ja-kemikaalisaantelyssa/
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mikromuovin määritelmä on haastava ja eroaa siitä, miten muovi on määritelty joissakin 
muissa säädöksissä. Rajoitusehdotusta käsitellään seuraavaksi toimivaltaisten 
viranomaisten CARACAL-kokouksessa ja sitä ennen Kemikaalineuvottelukunnan 
tuotejaostossa. 
Kesän aikana julkaistuista säädöksistä oli esillä mm. EU:n kosmetiikka-asetukseen tullut 
päivitys –(EU) 2022/1176 - kahden UV-suodattimena sallitun aineen enimmäispitoisuuksien 
tarkistamiseksi (alaspäin). Kyseiset aineet ovat:  

• 2-hydroksi-4-metoksibentsofenoni/oksibentsoni (CAS-nro 131-57-7), INCI 
Benzophenone-3  

• 2-syaani-3,3-difenyyliakryylihappo, 2-etyyliheksyyliesteri/oktokryleeni (CAS-nro 
6197-30-4), INCI Octocrylene 

 
Muuta 

Keskusteltiin Tukesin ja kaupan tuoteturvallisuustapaamisen seuraavasta ajankohdasta. 
Vetovuorossa on Tukes. Sihteeri ilmoittaa Tukesiin, että tammikuun lopulla olisi yrityksille 
sopiva ajankohta, tapaamista ei toivota enää tämän vuoden puolella. 
 
Sihteeri muistutti, että esitykset jäsenistä valiokuntiin ja ryhmiin vuodelle 2023 pyydetään 
tekemään sähköpostitse Leena Huoviselle (leena.huovinen(at)kauppa.fi) 28.10.2022 
mennessä.. 

 
Seuraava kokous 

Keskiviikkona 23.11.2022 klo 9.00-11.00. Kokouksen tarve päätetään lopullisesti lähempänä 
ajankohtaa. 
 

Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14:44. 
 
 
 

Liitteet:  Lainsäädännön ajankohtaiskatsaus 
 

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/FI/TXT/PDF/?uri=CELEX:32022R1176&from=EN

	Kokouksen avaus
	Edellisen kokouksen muistio
	Kokemustenvaihtokierros
	Viranomaisyhteyksien ja -yhteistyön kehittäminen
	Ajankohtaista lainsäädännöstä
	Muuta
	Seuraava kokous
	Keskiviikkona 23.11.2022 klo 9.00-11.00. Kokouksen tarve päätetään lopullisesti lähempänä ajankohtaa.
	Kokouksen päättäminen

